
Zápis z členské schůze  SVPZP ze dne  28.6.2011 konané v Praze 
 
Přítomni: dle prezenční listiny 
 
 
Schůzi řídila Šárka Dvořáková. 
Přednesla připravený program schůze. 
Ten byl bez připomínek a změn členů schválen. 
 
 
Přednesla zprávu o činnosti představenstva za období od valné hromady konané dne 3. 3. 2011. 
Informovala o proběhlých setkáních, schůzích představenstva, novinkách v legislativě i zdravotních 
pojišťovnách. 
 
Ing. Tichý seznámil členskou základnu se schůzkou u ředitele VZP MUDr. Horáka, které se zúčastnil 
společně s JUDr. Kopečkem, předsedou AVDZP a konstatoval, že vedení VZP se vyslovilo kladně 
k dosavadní spolupráci a podporuje i další úzkou spolupráci, zejména s odborem nákup ZP a léčiv 
prostřednictvím pracovní skupiny SVPZP. Zúčastněné členy ing. Tichý zároveň seznámil se zápisem 
z daného jednání. 
 
Místopředsedkyně dále informovala, že z důvodu důležitých změn v zákoně 123/2000 Sb. o 
zdravotních prostředcích proběhl seminář pořádaný vzdělávací agenturou, jehož se účastnili někteří 
členové SVPZP. Na semináři spolupracovali jak odborní pracovníci Ministerstva zdravotnictví (Mgr. 
Vrubel a kolegové z jeho odboru), VZP (ing. Jelínek) a dále SÚKL a ČOI. 
Jelikož byly některé informace ze semináře velmi důležité a pro členy SVPZP prospěšné znát či 
připomenout, získalo SVPZP prostřednictvím účastníků odborné prezentace ze semináře a paní 
Krůdlová zpracovala z těchto podkladů zkrácený prezentační materiál pro konanou členskou schůzi. 
Paní Krůdlová odpřednášela zkrácenou prezentaci a vyzdvihla nejdůležitější informace a změny 
získané na tomto semináři. 
 
Dalším důležitým bodem schůze by nastolený stav VZP k zastavení příjmu žádostí do Číselníku VZP 
zpětně ke dni 1. 6. 2011. 
Dvořáková informovala, že členská základna okamžitě po zjištění této skutečnosti dne 7.6.2011 
(stopstav byl dán zpětně) začala jednat. Ing. Pikner (Ortex Zlín) oslovil předsdu AVDZP JUDr. 
Kopečka a požádal ho, aby oficiálním dopisem požádal ředitele VZP MUDr. Horáka o sdělení důvodu 
zastavení příjmu žádostí do Číselníku a zároveň požádal, aby ředitel Horák přehodnotil dané 
rozhodnutí, které některé firmy může velmi ekonomicky poškodit. Dopis byl odeslán dne 12. 6. a do 
dnešního dne nedošla žádná odpověď. 
Dvořáková sdělila, že i ona podnikla kroky v této věci jménem SVPZP a snažila se telefonicky či 
osobně kontaktovat odbor ZP ing. Jelínka. Reakce však byla nulová. Písemně tedy odeslala žádost  
o schůzku v nejbližším možném termínu, právě z důvodu pozastavení Číselníku a zároveň i z důvodu 
probíhajících legislativních změn v zákoně 48/1997, resp. příloh o úhradách ZP, stejně tak z důvodu 
informací o zvyšování DPH od roku 2012 i pro zdravotnické prostředky. 
Jelikož nedostala žádnou odpověď do dnešního dne, snažila se ještě před členskou schůzi získat 
informace telefonicky či osobní schůzkou, bohužel ze strany VZP nebylo nijak reagováno. Na 
zmeškané hovory ani vzkazy nijak VZP nereaguje. Důvod nezná. 
 
Dále informovala, že představenstvo se vynasnažilo získat různými cestami návrh nového zákona 
48/1997  a podařilo se získat poslední návrhy. 
Z podrobných čtení představenstvo zjistilo, že v zákoně nedochází k výrazným změnám ovlivňujících 
chod činnosti členských firem, ale příloha zákona, jež hovoří o proplácených ZP a limitech ZP se mění 
a v některých skupinách ZP značně omezuje úhrady. Jsou zde i další změny, jež jsou v neprospěch 
pojištěnců a firem, dále že i nové úhrady jsou postaveny v zákoně včetně DPH, které za dobu platnosti 
dosavadního zákona z roku 1997 vzrostlo o 5% a od nového roku vzroste o dalších 4,5-7 % a 
v následujících letech možná poroste dále, což je velmi problematické a předložila návrh členům 
k prostudování. 
Z diskuse členů vyplynulo, že je nutné rychle jednat a pokusit se ještě i přes téměř nemožný termín 
podat připomínky a navrhnout změny k dané příloze. 



Na návrh ing. Tiché, která získala kontakt a možnost předložit ještě změny návrhu prostřednictvím 
odborných společenských organizací, vyplnulo z diskuse členů, že SVPZP se pokusí rychle zpracovat 
změny a stanovisko k návrhu přílohy. 
Aby bylo stanovisko profesionální, byla odsouhlasena spolupráce s advokátní kanceláří Marečková, 
která by měla naše stanovisko zformulovat. Byla vytvořena pracovní skupina p. Krudlová, ing. Tichá, 
ing. Mikulka, kteří projednají s AKM možnosti a zpracují stanovisko.  
Členové byli vyzváni, aby věcné požadavky svých ZP a požadovaných změn jasně formulovaly a do 
následujícího pondělí odeslali k rukám paní Krudlové. Ing. Tichá zpracované stanovisko od AKM 
následně předá do správných rukou. 
 
Posledním bodem schůze byla informace ing. Tichého, kdy přednesl zprávu o platební morálce členů 
a stavu financí. Bylo konstatováno, že finanční zajištění SVPZP je optimální, členská základna až na 
výjimky řádně platí. 
 
Závěrem schůze Dvořáková poděkovala za účast, shrnula vytyčené cíle na nejbližší období a schůzi 
ukončila. 
 
 
Zapsala: Dvořáková 
 


